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Appendix I : HSCA Procedural Write-up

	

Cuba Trip 1

Sel-ect Committee members Chairman Louis Stoke s

and Congressman Christopher Dodd, accompanied by G .

Robert Blakey, Gary . Cornwell and Ed Lopez of the Selec t

Committee staff arrived in Cuba at 3 :30 p .m ., March 30 ,

1978. They were met and escorted through Cuban Customs

by the Mayor of Havana, Honorable Oscar Fernandez Mell ,

tle Minister of Justice, Dr . Armando Torres Santrayll ,

Senor. Buergo, Ricardo Escartin and the Cuban governmen t

translator, Juanita Vera . At approximately 7 :30 p .m .

Senor Mell escorted the Select Committee staff to a

restaurant in Old Havana . The following day Congressma n

Richardson Preyer arrived in tuba at 7 :00 a .m .

At 9 :30 a.m. on March 31, 1978 the Select Committe e

representatives met with Ricardo Escartin, Senen Buergo -
and Captain Felipe Villa of the Ministry of the Interior .

The Cuban Government gave the members and Committee it s

official reply to the Committee's questionnaire, give n

to the Cuban government prior to the Committee 's tri p

to Cuba .

At 3 :00 p .m ., t he Select Ccmmitteee,mei .alain wit h
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Ricardo Escartin, Senen Buergo, Felipe Villa and Juanit a

Vera . During this session, the two major areas of dis -

cussion were Lee Harvey Oswald's visa application an d
-

the dates of Jack Ruby's visits to Cuba in 1959 . 1184 /

At 7 :30 p .m. the House Select Committee on Assassination s

staff dined with ' the Minister of Justice, Armando Torre s

Santrayll .

At 9 :00 a .m . on April 1, 1978, the Select Committe e

staff again met with the same Cuban officials for a

third session . Santo Trafficante was the major area o f

discussion . 1185/ At noon, Committee members an d

staff representatives met with Cuba's Minister of Educa-

tion, Honorable Jose Ramon Fernandez, who gave a pre-

sentation on the improvement in quality of Cuban educ a

tion since the Cuban Revolution .-

Following Senor Fernandez's discussion, at 3 :15 p .m . ,

Eusebio Azcue was interviewed by the Committee staff re -

presentative . Azcue was questioned extensively abou t

Oswald's alleged trip to Mexico City, Oswald's-allege d

visits to the Cuban Consulate, and Senor Azcue's allege d

argument with Lee Harvey Oswald . 1186 /
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At 7 :30 p .m., April 1, 1978, Messers . Escarti n

and Hernandez accompanied the House Select Committe e

staff for dinner and show to the Tropicana Club which ,

prior to the Ti volution, was operated by organize d

crime . The Tropicana Club is presently run by th e

Cuban government .

At 11 :00 a.m. on April 2, 1978, the Committe e

staff again met with Senen Buergo, Ricardo Escartin ,

Felipe Villa, Aramis Guetierrez and Juanita Vera . Santo

Trafficante, Jack Ruby and Mexico City were the majo r

areas of discussion . 1187/ This session terminated a t

1 :00 p .m. At 4 :50 p .m ., the morning's meeting resumed .

During the afternoon session, the major areajl)of dis-

cussion was the alleged pro-Castro involvement in th e

assassination . 1188/

At 9 :15 a.m., April 3, 1978, the Committee staf f

met with the Cuban officials for a final work session .

During this session, the intelligence agencies an d

general questions derived from the questionnaire whic h

the Committee had provided to the Cuban governmen t

were the major areas of discussion . 1189/ During th e

session, the Committee staff and Cuban officials als o
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exchanged listings of pending material which might b e

covered during a subsequent trip to Cuba by HSCA repre-

sentatives and Congressmen . 1190 /

At 6 :00 p .m . the Committee staff met with Presi -

dent Fidel Castro Ruz who assured the Committee tha t

neither he nor his government had any involvement in th e

assassination of President John F . Kennedy .

The House Select 'Committee on Assassinations staf f

departed Havana, Cuba at 10 :00 a .m ., April 4, 1978 ,

arriving in Washington, O .C . at 4 :30 .p .m.
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Appendix 2 : HSCA Procedural Write-up Mexico Tri p

House Select Committee on Assassinations staffer s

Gary Cornwell, Dan Hardway, Edwin Lopez and Harold Lea p

arrived at the Mexico City airport at 8 :30 p .m ., May

30, 1978 .

	

(All times are Mexico City times, unles s

otherwise specified .) They were met and escorted throug h

Customs by David Patton, an employee of the Unite d

States Embassy .

The following morning, May 31, 1978 the HSC A

representatives met with U .S . Embassy Political Office r

Richard Howard concerning procedure . Mr . Howard sche-

duled a meeting at 11 :15 a .m . with the Chief of the CI A

Station in Mexico City . This meeting was preliminar y

in nature and concerned procedures regarding arrangemen t

of the interviews of ex-CIA employees in Mexico .

At 12 :00 noon, the HSCA representatives and Richar d

Howard met representatives of the Government of Mexico .

The Mexican representatives were : 1) Dr . Jesus Yanes ,

Advisor to the Attorney General's Executive Officer ;

2) Fernando Baeza, Chief Administrative Officer for th e

Attorney General ; and 3) Commandate Florentino Ventura ,

Chief of the Mexican Federal Police .

	

The Mexicans

	

—

20 . T
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informed the staff members at this meeting that they ha d

located Silvia Duran, Horacio Duran, Ruben Duran an d

Pedro Gutierrez Valencia 1192/ and that each perso n

was wilting to be interviewed by.-the HSCA representatives .

Procedure for conduct of the interviews was also dis-

cussed at this meeting .

The Mexican government decided that the initia l

interview would be an informal contact with the witnesse s

in which the Committee's objectives would be described .

The witnesses' statements would be formalized at a later ,

~.l~J»li CClllon :
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taped interview . The Mexican officials informed th e

HSCA staff members-that they had been unable to locate

Oscar Contreras, 1193/ Elena Garro de Paz, and Elenita

Garro de Paz . 1194/ The Mexican Government had not ha d

contact with the Garros since 1968 . The Mexicans sai d

that they were trying to locate the Garros throug h

the Foreign Ministry since Elena's ex-husband, Octavi o

Paz, had once been-an important person in that ministry .

The Mexicans asked that we determine the name of th e

Mexican Government contact during 1964 with the Warre n

Commission so that they could locate their records i n

the Archives .

The Mexican officials left to set up the preliminary

Classification: _.
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interviews with witnesses . The preliminary interview s

.were conducted by Gary Cornwell . HSCA staff member-s

Dan Hardway, Edwin Lopez and Harold Leap were presen t

during Cornwell's questioning . The Mexican Governmen t

was 'represented by Dr . Jesus 'Ivies, Commandante Floren -

tinoVentura, and Jesus Meixueiro Kanty, second in com-

mand to Ventura . Pedro Gutierrez Valencia was inter -

viewed at 2 :30 p .m . Ruben Duran was interviewed a t

5 :00-p .m. Horacio Duran was interviewed at 5 :30 p .m .

Silvia Duran was interviewed at 6 :15 p .m .

At 9 :30 a .m . on June 1, 1978, the HSCA staff re-

presentatives met with the Mexican police representatives .

The HSCA staff requested 1) the records of the company

that employed Gutierrez Valencia in 1963 ; press clipping s

of the Mexican newspaper coverage of Oswald and Silvi a

Duran (attached) ; 3) .once again, an interview with Osca r .
Contreras ; 4) individual flies on Elena Garro de Pal

and Silvia Duran ; 5) evidence related to Silvia Duran' s

assertion that Oswald was at the Cuban Embassy on on e

day only ; 6) an interview with Deba Garro de Guerrer o

Galvan ; 1195/ 7) an intarvf•ew with Eunice Odio ; 1196 /

9) an interview with Emilio Carballido ; 1197/ an d

10) an interview witn victor Rico Galan . 1198,, Th e

ne'0980
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HSCA also asked to be shown the Cuban Consulate .

The Mexican representatives informed the HSC A

staff that Victor Rico Galan had, at one time, bee n

arrested on political charges but that he-was subse-

quently pardoned by either Diaz Ordaz or Luis Eche-

varria . 1199/ The Mexicans said that they were search-

ing for all files and newspaper articles requeste d

by the HSCA .

The Mexican officials also offered their obser-

vations orally on the preliminary . interviews conducte d

the previous day . They pointed out that they found i t

strange that Silvia had told Oswald he could not trave l

while in Cuba . They wondered what Duran was trying to

tell Oswald and whether she thought that Oswald ha d

some objective in going to Cuba other than that ascribe d

by the popular version . They also considered the manne r

in which Silvia obtained employment at the Cuban-Consu-

late unusual . Generally they noted that Silvia an d

her brothers seemed to have almost programmed response s

and a defensive demeanor . They pointed out, however ,

that all the Durans had been. eery interested in takin g

to us . En their opinion, Ruben Duran was the mos t

credible c-r those interviewe d : by the HSCA the previous

O
0 .
e

0

day .
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At this point, a Mexican official who had bee n

checking the computer records informed us that Victo r

Rico Galan had died .

HSCA staff members provided the Mexican auttiori-

	

_

ties with the names of the Mexican officials who ha d

been, involved in the investigation in 1963 .

HSCA staff members met again with the Mexican po -

lice authorities at 10 :00 a .m . on June 2, 1978 . At

	

Y'

this time, the Mexican police provided the copies of the newspape r

clippings on the'astassination of John F . Kennedy from th e

Excelsior . HSCA staff members asked if the Mexican s

could persuade the newspapers to reveal the source s

of their stories about Oswald and Silvia Duran . Th e

Mexican officials' response was negative . The Mexica n

officials informed the HSCA staff members that most o f

the data we wanted from the files was in their Securit y

Service files . The Mexican officials working with

the HSCk exp•lainned that they were the Mexican equivalen t

of the FBI and that the Security Service was the Mexica n

equivalent of the •CI . ; hence there was the usual bureau -

cratic proole:m involves in. abt_-tr.ing access to the Se -

curity Service's files . The. 4exicar.s in formed the HSCA

representati ices that cm.tl•+•; .arZal li da had been in

	

e d ; .
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that Deba Garro could not be located ; and that ther e

was no record of anyone named Eunice Odio . HSCA repre-

sentatives told the Mexican officials that Odio, wh o

was either Costa Rican or Guatemalan, had been th e

mistress of Emilio Carballido .

	

The assassinatio n

and the reaction of the Mexican people to it wa s

discussed .

At 1 :00 p .m ., HSCA staff members conducted a n

interview at the l

	

tt e d Statesin~iassy i n connectio n

investigation .with t - CIA aspects o f

At 2:30 ,_ . .G.a r_y—Go-n-w-=1

the'Chief of the Mexico City CIA St a

t h a-t-la.e - C 0 S cabl e H e a d q u atx_er-s--r-

pl4ced on the HSCA staff in Mexico .

0

ardi ng restrictions

	

IV-
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At 6 :00 p .m ., the HSCA staff members, accompanie d

by Jesus Meixuerio Kanty and his assistant, Honori o

Escondon, met with the assistant chief of the Mexica n

Security Service Nazar . Mr . Nazar gave an oral resum e

of the interviews which Mexican officials conducted i n

1963 of Silvia, Horatio and Ruben Duran and Betty Serratos .

Mr . Nazar said that the files had to be formally re -

quested before he could consider releasing them .

	

H e

suggested that we secure statements admissible in Unite d

2CC,'-)01
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States courts from the witnesses whom we wished t o

interview . Mr . Nazar suggested that our best investi-

gatory avenue would be to concentrate on Oswald's inter -

rogation after his arrest on November 22nd . Mr. Naza r

had a very low opinion of Elena Garro de Paz' credibil-

ity . H'e felt that she confused fact and fiction .

June 3 and 4, 1978, were spent on CIA-relate d

aspects of the Mexico City investigation . Two inter -

views were conducted . All interviews, with the excep-

tion of interviews with CIA personnel, were taped an d

later transcribed .

At 11 :00 a .m . on June 5, 1978, the HSCA staff

interviewed Horacio Duran for the record . 1200/ A t

1 :00 p .m ., HSCA staff member Edwin Lopez and Mexica n

officials Honorio Escondon and Dr . Alfonso Orozco

Gutierrez interviewed Pedro Gutierrez Valencia fo r

j,
J yJ, d J .. 'lr:.i i` 'i► .1 1 Mica by dxiva:iort;

the record_ 1201/ At 5 :00 p .m., HSCA staff members in-

terviewed Lynn Duran, aka Lydia Duran, for the record . 1202 /

On June 6, 1978 at 71 :00 a .m ., the HSCA staff in-

terviewed Ruben Duran for the record .'2O I At 1 :00 p .m . ,

the staff re p resentatives met with Commandate Ventura .

The staff representatives agreed to supply the Mexican s

with questions for two witnesses, _Oscar Contreras an d
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Ernesto Lehfeld Miller, who could not then be inter-

viewed . 1204/ Commandate Ventura authorized Honori o

Escondon to interview Oscar Contreras Lartigue an d

Ernesto Lefi•fLe•T4.Mi l l er . At 5 :00 p .m ., the wife o f

Ruben Duran, Betty Serratos, 1205/ was interviewed for

the record. At 5 :45 p .m ., Silvia Duran was interviewe d

for the record . 1206 /

The HSCA staff representatives left Mexico Cit y

at 8 :30 a .m . on June 7, 1978, arriving in Washington ,

D .C . at 5 :30 p .m ., Washington time .
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Appendix 3 : HSCA Procedural Write-up

	

Mexico Trip 2

House Select Committee staffers Edwin Juan Lope z

and Harold Leap traveled to Mexico City on August 7 ,

1978. The staff members were met by David T . Patton ,

a State Department official, at the Mexican airpor t

at 10 :15 p .m . Mr . Patton then checked the staffers int o

Room 1754 at the Maria Isabel Hotel - .

	

Mr .

met wit LarrySternfield

	

He informed the staffer s

that the two

	

victuals the Committee wished to inter -

, 1207/ aka Luis Aparicio, ana t

t/4 car

	

:J, )1208/were now available .

At 9 :30 a .m ., August 8, 1978, Committee staff mem-

bers interviewed Danny Flore\ 1209/ The intervie w

ended at approximately 10 :15 a .m .

Committee staff members returned to r . Sternfiel d

office .

	

M\, SternfielOtated that it appeared that th e

(This for iixa ;y~ u , - •E,.Isi ;r

	

xtrocted

from CIA

Patton_a-nf-or-med the

	

af f members the Larry Sternfikl d

'
CIA Chief of Station in Mexico City,

	

see u s

at 8 :30 a .m . the j_aa•l.15wing morning .

s-4a-y~t 8, 1978, Committee staffer s

view ,

Government of Mexico had only been able to locate tw o
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witnesses for the Committee, Oscar Contreras Lartigue 1210 /

and Noe W . Palomares . 1211/ Sternfield asked th e

staff members to whom they wished to speak . The Commit -

tee staff members explained that they would like to

interview LICHANT 1, 1212/ LICOOKIE I, 1	 13/ L,ceeY?r7, 1214 /

L . LyprJ, 1215/. and LIRING 3, 1216/ Mr) Sternfiel d

then stated that it appeared that the House Selec t

Committee on kAssassinations had already asked the Mexi-

cans to locate tlI"individuals listed above .

Mr . Sternfield stated that the HSCA's interview

with

	

C/* Cs

	

3was considered "highly sensi -

tive ." He explained that three rooms at a—n-earby hote l

would be used . In one room, 1,

	

C.—) nG

	

woul d

sit, Committee staff members wo-Uld sit in a second room

and two CIA personnel officers would insure that -th e

equipment worked prop ely -n -a— a- .room\ Mr_ Steen -
.

field then phoned Mra Niles Gooding, who had been sen t

to the Mexico City Stati .o from Headquarters to arrang e

the procedures for the interviews .

	

Mr . Gooding ex-

plained that in 1977 Stansfield Turner had created a

new position at Headquarters to insure that importan t

sensitive meetings were within the guidelines previously

.rG ~r
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arranged. Mr. Gooding stated that the Central Intelli-

gence Agency had been under greater Congressional scrutin y

the past two years . Therefore, Director Turner, i n

order to demonstrate the Agency's good faith, had en -

gaged a retired Army officer to act as liaison a t

sensitive interviews by Congressional representatives .

Mr. Gooding then explained that the HSCA staff would b e

escorted by two CIA personnel to the interview wit h

L
At 10 :55 a .m., August 8, 1978, Committee staf f

members interviewed[

	

f

	

.11217 /

At 12 :30 p .m., Committee staff members telephone d

Captain Fernandez Ventura Gutierrez . His secretary

explained that Mr . Ventura was not ' in the office, bu t

that she would have him call us when he returned . A t

6 :30 p .m ., since Mr . Ventura had not yet returned th e

staffer ' s call, they again called his office . His se-

cretary apologized for Mr . Ventura and explained tha t

he had not yet returned to th/e office and she assured us tha t

Mr .Yentura would telephone upon his return . At 9 :15 p . ;n . ,

was very busy on an important assignment and asked u s

Classificatiorrfr .-cj 	 e“?''
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to visit the Police Station known as the Procuraduri a

General at 11 :00 a .m. the following morning .

At 10 :15 a .m., August 9, 1.978, Committee staff

members met with State Department Official Richar d

Howard to alert him that the Committee would reques t

the Mexican officials to make Silvia Duran availabl e

in Washington for an HSCA hearing . Mr. Howard explaine d

that once we had permission from the Mexican government ,

the State Department would insure that she was i n

Washington when necessary .

- At 11 :00 a .m., August 9, 1978, Committee staf f

members met with Dr . Jesus Yanes and-Ciprianio Martine z

Novoa. Mr. Yanes told Committee staff members tha t

Ciprianio Martinez Nova, the Mexican agent in charge ,

would try to aid us in all our interviews . Mr . Martine z

then briefed the Committee staff members on their up-to-

date g$rogress : _'

Oscar Contreras Lartigue had been located and pre -

interviewed by Mr . Martinez iri Tampico, Mexico . The

Committee would fly to Tampico on Friday, August 11 ,

1978 at 1 ;35 a .m . to interview him .

Noe W. Palomares had been located and could b e

interviewed during the afternoon of Thursday . August 10 ,
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1978 at his office, Cerrada de la Presa 4 . His phone number ,

595-0891, was made available to the Committee .

June Cobb Sharp received a tourist permit, numbe r

72781, on June 27, 1947 . She entered Mexico through

Nuevo Lardo, Texas . She requested but was denied permissio n

by the Mexican government to represent the magazine, Modern

Mexico . On June 21, 1948, she received a courtesy permit ,

number 25556 . She disappeared in 1954 and never returne d

to Mexico .

The Committee staffers did not tell the Mexicans tha t

the House Select_ Committee on Assassinations had evidenc e

from review of June Cobb's 201 file that she was in Mexic o

in the Sixties .

Eunice Odio Infante, a Costa Rican, received a

three-month tourist permit from the Mexican governmen t

on February 9, 1964 . She remained 1;w Mexico, illegall y

residing at Nacas-45-a ;- until 1972 . .She applied to writ e

for the Excelsior magazine on many different occasions ,

but was rejected every time . In 1972, Ms . Odio marrie d

a Comminist painter, Rudolfo Sanabria Gonzalez and moved
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to Rio Neba-16 Apartment 40 . On May 24, 1972, Ms . Odic .

was found dead in her bathtub . The official presidin g

at her autopsy concluded that Ms . Odio had poisone d

herself .

Emilio Carballido Fontanes was in Carcas, Venezuela ,

on vacation and sbheduled to return'to Mexico in earl y

September . His address is Constituyentes 207 . His phon e

number is 515-8345 .

_ L

	

so~.~c•cQ t=r~~~+'

	

personnel record i n

	

Mexico could not be located . When the Mexican officials

	

.

inquired about her at the Cuban Embassy in Mexico Cit y

prior to the Committee's trip, no one at the offic e

remembered that she had worked there . Committee staf f

members were told that Souxet j was probably dead . No basi s

was given for the Mexican government ' s conclusion .

Scwae.

	

3 (LIRING 3) was born_ in Cub a
L

on November 3, 1927 . He entered Mexico July 1, 1965 an d

taught Graphics and Art at U .N .A .M . until January 1, 1968

when he disappeared . The Mexican officials assumed that he

0

0

0
returned to Cuba .
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General Jesus Jose Clark Flores 1218/ died in th e .

early 1970's .

Ernesto Lehfeld Miller, 1219/ Academic Coordinato r

at the School of Interior Design, had not yet been located .

5c.):.;.«N-z,

	

l i ves a t

Apartment r :RLl\ y 'nc + .v t .v,al,ti', Mexico City .

	

His phon e

number is ['2`"' ;'^„(Q .

	

The landlady .at his apartment explaine d

to the Mexican officials that 5cc~

	

]had left tow n

hurriedly on Monday, August 7, 1978 . Mr . Martinez, wishin g

to know when he returned, had placed a piece of scotch tap e

on the bottom right edge of his door . Mr. Martinez explaine d

that he checked it every four hours and would notify us i f

[

	

cc~Jreturned before we left .

Manuel Calvillo (L1/M NT̀ /)did not live at Cauhtemoc 4

877-5 as the Committee had stated .

	

The landlady for th e

past twenty-five years at the apartments told Mr . Martine z

that Manuel Calvillo had never resided there . Committe e

staff members explained that Calvillo went by a pen nam e

which would be forwarded to the Mexican officials th e

following :Horning .
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When Committee staff members inquired whether Ms .

Silvia Tirado Bazan could testify at an HSCA hearing ,

the Mexican officials stated that they would have a n

answer for the staffers by Friday morning . The Mexica n

officials explained that they would have to speak to he r

to insure that she was willing to travel to Washington .

On Thursday, August 10, 1978, at 11 :00 a .m . th e

Committee staff members met with Dr . Jesus Yihez, Agen t

Ciprianio Martinez Novoa, Captain Florentino Ventur a

Gutierrez and Attorney General Licensiado, Manuel Calvillo' s

"pen name" was given to the Mexicans who stated that they

would check it with the Tandlady at his . alleged apartmen t

building .

Committee staffers returned to their hotel room wit h

Agent Ciprianio Martinez Novoa after the meeting . Agent

Martinez attempted without success to telephone Osca r

Contreras Lartigue to inform him of our visit . At 3 :30 p .m . ,

Agent Martinez finally reached Mr . Contreras' child wh o

informed him that Mr . Contreras was not in Tampico . He

had traveled to Mexico City for a Partido Republican o
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Institucional convention . When Agent Martinez asked the chil d

if he knew where his father was staying in Mexico City ,

he responded that he did not . Agent Martinez explaine d

to the child that he would call at a later time to spea k

to his mother .

Agent Martinez telephoned Noe W . Palomares at 4 :0 0

p .m . and arrange an interview for 6 :30 p .m . that evening .

Mr. Martinez asked Committee staff members to meet him a t

his office at the Procuraduria General at 6 :00 p .m .

At 6 :00 p .m., August 10, 1978, Committee staff member s

met Agent Ciprianio Martinez at the Procuraduria General .

Martinez then drove the HSCA representatives to Mr . Palomares '

office . At 6 :30 p .m ., Committee staff members interviewe d

Noe W . Palomares . 1270 /

Following the interview, Agent Martinez returned t o

the Maria Isabel Hot,,i with Committee ._staff members» H e

attempted to reach Mrs . Contreras telephonically at Tampic o

twice without success . At 9 :45 p .m ., he finally contacte d

her. Mrs . Contreras told Agent Martinez that Mr . Osca r

Contreras nad told her that he would try to get a room

ha s

2000323
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at either the Hotel Regis or Hotel San Francisco . Mrs .

Contreras explained that since there were a few conven -

tions scheduled in Mexico City that weekend she coul d

not assure that he would be at either hotel . Mrs . Contrera s

.told Agent Martinez that she would notify him if he r

husband should call .

Mr. Martinez called both hotels and inquired whethe r

Oscar Contreras Lartigue was registered . He was no t

registered at either; they were completely booked up .

Mr. Martinez attempted to reach by telephone Silvi a

Tirade) 8yazan at ther home to ask her whether she would b e

willing to travel to Washington to testify at a HSCA hearin g

and to ask if she knew where Mr . Ernesto Lehfeld Mille r

could be located . She was not at home, however .

Agent Martinez explained that he would attempt to-

locate Oscar Contreras Lartigue at the hotel where th e

Partido Republicano Institutional (Institutional Republica n

Party) was holding its convention early the following morning ;

after which he would meet the staff members at 9 :30 a .m . a t

their hotel room .
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At 9 :45 a .m., August 11, 1978, Agent Martinez me t

Committee staffers at their hotel room and explained tha t

he was unable to locate Mr . Contreras Lartigue at th e

convention . Mr . Martinez then left to check the where-

abouts of Mr . Alberue S'uoto and Silvia Tirado Bazan .

at 12 :30 p .m .,

	

August 11, 1978, Agent Martine z

returned to the Committee staff members' hotel room . H e

telephoned Mrs . Contreras in Tampico who stated that he r

husband had not telephoned her since she had last spoke n

to Agent Martinez . At 1 :50 p .m ., another agent, Honori o

Escondon, telephoned Agent Martinez at the Committee staffers '

hotel room to inform him that

	

"°' -

	

must b e

back in town because the scotch tape placed at the base o f

his entranceway door was no longer in place . AT 1 :55 p .m . ,

Agent Martinez telephoned'

	

naw ►e.

	

J During th e

phone converaatian, mo.mo . }denied that .he had worked . a t

the Cuban Embassy in the Sixties, stated that he knew nothin g

about the assassination, and declined the Committee staf f

members' request to interview him .

At 2 :00 p .m ., August 11, 1978, Agent Martinez telephoned

0 ,
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Silvia Duran . Agent Martinez then gave the telephone t o

Committee staffer Lopez . Mr . Lopez asked Ms . Tirad o

whether she would be willing to testify sometime in Septembe r

at a Committee hearing in Washington ; she answered affirma-

tively . .She stated that September 13th, 14th and 15t h

would not be "good days" because the Mexican Revolutio n

celebration would be taking place and she was a planner an d

participant . When Mr . Lopez-asked Ms . Tirado if she kne w

Mr . Ernesto Lehfeld•Mil .ler's phone number, she stated tha t

she did not, but - she stated that if we telephoned he r

h ::sband Horatio at either 516-0398 or 515-8621, he woul d

be able tc help us .

At 2 :15 p .m., Committee staffer Lopez telephone d

Horatio Duran, who have him Ernesto Lehfeld Miller's offic e

phone number, 548-4839 . At 2 :20 p .m ., Lopez telephone d

Mr . Miller and arranged a meeting for 9 :00 p .m . tha t

evening .

At 2 :30 p .m ., .Agent Martinez telephoned Captain Ventur a

to report on his progress, pertaining to his work with th e

HSCA . When Martinez told Ventura that he had l ocatedI navoke.
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Ventura . asked Martinez if he was alone . When Agent Martine z

lied and stated that he was alone, Ventura told him tha t

he should under no circumstances allow us to intervie w

[ na,m.% ] When Agent Martinez completed his phone call ,

he said, "I don't understand why nobody wants you to tal k

to him . "

At 9 :00 p .m ., August 11, 1978, Committee staffer s

interviewed Ernesto Lehfeld Miller 1221 /

At 11 :15 a .m ., August 12, 1978, Committee staffe r

Lopez called

	

vuhm4e.

	

at his home . When Mr . Lope z

identified himself,[

	

)immediately stated tha t

he knew nothing . He further stated that he never worke d

for the Cuban Embassy . When Lopez explained to him tha t

employees at the Cuban Embassy had stated that he had bee n

employed there,[ rwmNA Jhung up .[ wo.w ►t

	

voic e

quivered throughout the-short talk

. At 11:45 a .m ., Silvia Tirado called Lopez and state d

that she had thought all night about travelling to Washington .

She said she had seen a report in the newspapers in whic h

.4z :ue had stated that the man who visited the Cuban Consulat e
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in 1963 was not Lee Harvey Oswald . She stated that Azcu e

had only seen Oswald once while she had seen Oswald a t

least three times .

1

I
0

Ms . Duran further state d

that if she testified in Washington and the Committe e

concluded that she was lying she would be crucified 'whe n

she returned to Mexico. Mr . Lopez reassured her and explaine d

that when he returned to Washington he would send her a lon g

letter explaining procedures .

At 12 :05 p .m., Agent Martinez met the Committee staf f

members at the airport . He stated that Contreras and Calvill o

had not been located	 The Committee staffers gave Martine z

a list of questions to ask Oscar Contreras Lartigue . Agent

Martinez stated that he would mail the results of the intervie w

to Lopez at the Committee offices in Washington t Th e

Committee never received any interview reports from th e

Mexican government :

The Committee staff members left Mexico City at 1 :55 p .m .

and arrived at Washington's . Dulles Airport at 10 :35 p .m . 0
0

I
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Appendix 4 : HSCA Procedural Write-up

	

Cuba Trip 2

On August 25, 1978, Congressman Richardson Preye r

and HSCA staff members G . Robert Blakey and Edwin Jua n

Lopez Soto traveled to Cuba from Miami at 8 :25 a .m . on a n

Air-Taxi Service charter plane . The Committee irepresenta-

tives arrived in Cuba at 10 :15 a .m . They were met by th e

Minister of Justice, Armando Torres Santrayll ; Washingto n

Consul Ricardo Escartin ; American Department official ,

Senen Buergo ; and translator, Nellie Ruiz de Zarade . The

Committee representatives were escorted to their suite ,

room number 2003, at the Hotel Riviera at 11 :00 a .m .

At 12 :15 p .m ., the Committee representatives me t

with Ricardo Escartin, Felipe Villa, Senen Buergo an d

translators Juanita Vera and Nellie Ruiz de Zarade . = Als o

present were two Cuban stenographers . Senen Buergo, the
..le.: .

spokesperson, welcomed the Committee representatives t o

Cuba and thanked the Committee for its correspondence .

Mr . Buergo apologized on behalf of the Cuban government

for the postponement of a previously scheduled trip o f
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May 24th and 25th, 1978 . Mr . Buergo stressed that i n

his opinion there was a conspiracy to link Cuba to th e

assassination of John F . Kennedy . At that point, h e

handed four files to Congressman Richardson Preyer . The

files consisted of : a) material concerning Santo Trafficante ;

6) a letter dated 25 November 1963 from Hernandez Arma s

(Mexican Ambassador in 1962 to Raul Roa (Minister of Foreig n

Relations in 1963) ; c) the results of the Cuban government' s

research into mis-information linking the Cuban Governmen t

to the assassination of President John F . Kennedy ; and d )

the report of the Investigative Committee of the Internationa l

Tribunal of the Eleventh Festival reporting on the defamatio n

campaign to link Cuba to the assassination of John F . Kennedy .

Mr . Buergo stated that both Eusebio Azcue Lopez an d

Alfredo Hirabal Diaz would that day be made available fo r

interviews . Mr . Buergo stated that Hilo Otero 1222/ woul d

be made availabl e . for interview the following day, 26 Augus t

1978. Mr. Buergo stated that Rogelio Rodriguez 1223/ was

presently stationed in West Germany . Buergo stated tha t

Ricardo Escartin previously interviewed Mr . Rodriguez ana
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was told by Rodriguez that he had had no contact with Le e

Harvey Oswald . Mr. Buergo stated that if the Committe e

still desired to interview Rodriguez, he would be mad e

available to the'.Committee . Mr. Buergo stated thata n

interview with Rolando Cubela Secades 1224/ would he

arranged .

Mr . Buergo asked if the Committee was still intereste d

in interviewing Orestes Guillermo Ruiz Perez . 1225/ Mr .

Buergo stated that the Cuban government had no record o f
}

a citizen gamed Griselle Rubio . 1226/ Mr . Buergo inquire d

whether the Committee representatives were interested i n

watching the videotaped statements of James Wilcott 1227 /

and Phillip Agee 1228/ at the Tribunal . 1229/ Congressma n

Preyer responded that the Committee's representatives woul d

want to view the Wilcott and Agee videotaped statements .

Mr. Buergo stated thatr,our schedule included dinne r

with the Minister of Justice at 8 :00 p .m . on 25 August 1978 ,

fishing on 27 August 1978 (Sunday), and a farewell dinne r

on 28 August 1978 .

Congressman Preyer thanked the Cuban officials for

9
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making both the documents and witnesses available to th e

Select Committee .

Professor Blakey stated that the Committee was n o

longer interested in interviewing Rolando Cubela . Mr .

Blakey stated that Griselle Rubio had been found in Miam i

and interviewed by a Committee investigator . Mr. Blakey

stated that the Committee wanted to interview Oreste Guillerm o

Ruiz Perez for two reasons : He worked at the Cuban Embass y

in September 1963 when Oswald allegedly visited the Cuba n

compound in Mexico City ; and, he is married to the cousi n

of a 'counter-revolutionary, Antonio Veciana Blanch . Mr .

Blakey stated that Rogelio Rodriguez need not be interviewed .

Captain Felipe Villa stated that the Cuban government ,

relying on the seriousness and honesty of the Committee' s

work, thought that the Committee should have knowledge o f

Cuebela's statements . Mr . Villa stated that the Committee '

still needed to provide the Cuban government with th e

following : a) a workable formula on counter-revolutionarie s

that could be used by the Cuban government to aid th e

Committee in its investigation of such organizations ;

v
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b) copies of Lee Harvey Oswald's signatures that th e

Cuban government could use to perform its own hand -

writing comparison test ; and c) E . Howard Hunt's aliases ;

Mr. Blakey stated that examples of Lee Harvey Oswald' s

handwriting would be forthcoming . Mr . Blakey stated tha t

the Committee had not yet developed a formula for identifyin g

counter-revolutionary groups active against the Cuba n

government in 1963 or a method for providing E . Howard Hunt' s

aliases . Mr . Blakey stressed that both these areas woul d

be discussed in the Committee's final report .

. At 1 :00 p .m. the first work session ended .

At 3:15 p .m. House Select Committee on Assassination s

representatives interviewed Juan Nilo Otero in Room 2003 o f

the Hotel Riviera . Present were Congressman Richardso n

Preyer, G . Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto, Sene n

Buergo, Ricardo Escartin, Captain Felipe Villa, translato r
Ito!

	

ratt
Juanita Vera and two stenographers . 1230/ The interview

ended at 5 :15 p .m .

At 8 :00 p .m. the Committee's representatives me t

Senen Buergo and translator Nellie Ruiz de Zarade at the

0
A

0'

0

0.r

Cat:died by derivation :



(This form is to be used for material extracte d
from CIA—controlled documents .)

- 292 -

Hotel Riviera's lobby . The group was chauffered to th e

Bodeguita del Medio--one of Cuba's most famous restaurants- -

where they dined with the Minister of Justice, Armand o

Torres Santrayll .

At 10 :15 a .m ., 25 August 1978, Select Committe e

representatives interviewed Alfredo Mirabal Diaz 1231/ i n

Room 2003 at the Hotel Riviera . Present were Congressma n

Richardson Preyer, G . Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto ,

Senen Buergo, Captain Felipe Villa, Ricardo Escartin ,

translators Juanita Vera .and Nellie Ruiz de Zarade an d

two stenographers . The interview ended . at 12 :45 p .m .

After the Mirabal interview Mr . Buergo asked whethe r

the HSCA representatives wished to interview Jose Verdaci a

Verdacia, 1232/ the Warden of Trescornia while Santos Traffi-

cante was a detainee . When Congressman Richardson Preye r

stated that the Committee would indeed be interested i n

interviewing Jose Verdacia Verdacia, Mr. Buergo stated tha t

he would be available for an interview at 3 :00 p .m .

At 3 :30 p .m ., HSCA representatives interviewe d
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Jose Verdacia Verdacia in Room 2003 of the Hotel Riviera .

Present were Congressman Richardson Preyer, G . Rober t

Blakey, Edwin . Juan Lopez Soto, Senen Buergo, Captai n

Felipe Villa, Ricardo Escartin, Arais Gutierrez, trans-

lators Juanita Vera and Nellie Ruiz de Zarade, and tw o

stenographers . 1233/ The interview ended at 4 :20 p .m .

On Sunday morning, 27 August 1978, the Cuban Government' s

representatives took the Select Committee representative s

to Veradero Beach.

	

s..- -

At 8 :35 p .m . Select Committee representatives interviewe d

Orestes Guillermo Ruiz Perez at the Hotel Internacional a t

Veradero Beach . Present were Congressman Richardson Preyer ,

G . Robert Blakey, Edwin Juana Lopez Soto, Richardo Escartin ,

Captain Felipe Villa, Senen Buergo and translator Juanit a

Vera . 1234/ Because there were no stenographers presen t

the Cuban representatives tie-recorded . the interview . The

	

s~4
rem

interview ended at 9 :20 p .m .

On 28 August 1978, at 10 :25 a .m ., HSCA representative s

interviewed Rolando Cubela Secades in Room 2003 at the Hote l

2001093
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Riviera . Present were Congressman Richardson Preyer ,

G. Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto, Ricardo Escartin ,

Captain Felipe Villa, Senen Buergo, translator Juanit a

Vera and Nellie Ruiz de Zarade, and two stenographers .

Also present was Antonio Hernandez who escorted Mr . Cuebl a

from prison to the Hotel . 1235/ The interview ended a t

11 :45 p .m .

At 3 :25 p .m., HSCA representatives interviewed Mari a

Teresa Proenza y Proenza in Room 2003 of the Hotel Riviera .

Present were-Congressman Richardson Preyer, G . Robert Blakey ,

Edwin Juan Lopez Soto, Richardo Escartin, Captain Felip e

Villa, Senen Buergo, Antonio Hernandez, translator Nelli e

Ruiz de Zarade and two stenographers . 1236/ The interview

ended at 4 :15 p .m .

On 29 August 1978, at 9 :30 a .m., the HSCA representative s

met the Cuban delegation for a fina l ._ work session in Room 200 3

of the Hotel Riviera . Present were Congressman Richardso n

Dreyer, G . Robert Blakey, Edwin Juan Lopez, Ricardo Escartin ,

Senen Buergo, Captain Felipe Villa, translators Juanita Ver a

and Nellie Ruiz de Zarade and two stenographers . 1237 /
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The Cuban delegation spokesperson, Senen Buergo ,

explained that Mr . Manuel Piniero 1238/ was out of th e

country and therefore an interview could not be arranged :-

Mr . Buergo explained that the Cuban delegation had locate d

Luisa Calderon Carralero 1239/ but because she was ill a n

interview could not be arranged . Mr. Buergo suggeste d

that the HSCA forward questions to the Cuban Government .

Ms . Calderon's answers would then be forwarded to the .

ommittee .

Mr. Buergo explained that Raul Roa 1240/ had a very

busy schedule .

information to

the interview .

Materia l

time included :

a) a list of persons whom th e

believed to have had clos e

Trafficante ;

b) photographs depicting wha t

believed to be a Centrs! Intelligence Agency

Cuban delegatio n

relations with Sant o

the Cuban government

1
0
0

7
M

Mr . Roa felt that he could not add any mor e

what Hilo Otero had already provided and decline d

handed to the HSCA representatives at thi s
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photographic surveillance base targete d

against the Cuban Consulate and Embassy in

0

0Mexico City during 19;

c)

	

an essay entitled "Imperialism's Political,

0Economic, and Military Organizations an d

Agencies of Crime, such as the CIA" and

d) an article entitled "Finally We Have Eliminate d

That Pinto in the White House, said Bob, When

He Heard About JFK's Assassination "

- The final work session ended at 11 :00 a .m .

At 1 :00 p .m ., the-Cuban delegation escorted the Com-

mittee's representatives to the airport . At the airport

they were

	

farewell by the Minister of Justice, Armand o

Torres Santrayll, Senen Buergo, Juanita Vera and Nelli e

Ruiz de Zarade .
- n L

At 3 :30 p .m ., the HSCA representatives and Washingto n

Consul, Ricardo Escartin, departed Cuba .
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Appendix 5 : Biography : Elena Garro De Pa z

Elena Garro de Paz was born of Spanish parents i n

Puebla, Mexico on December 11, 1917 . (All information i n

this section culled from Biography Data form prepared b y

Charles Thomas .) Ms . Garro attended the National Autonomou s

University of Mexico and later did graduate work at Berkley

in California and at the University of Paris . In 1963 ,

elena had long been married to Octavio Paz, a caree r

diplomat who is also one of Mexico's finest poets and leadin g

intellectuals . When Octavio was named Mexican Ambassado r

to India, the couple separated by mutual consent . Elena' s

daughter, also named Elena, has always resided with he r

mother .

Since Elena spent seventeen years of her early lif e

in Europe she had a rather

	

44exican objectivity about he r

native land and had a reputation for being one of its mor e

articulate detractors . At the same time, Elena was considere d

emotionally committed to many aspects of Mexican life an d

made an important contribution to its artistic developmen t
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In the 1960's Elena became a significant writer .

Hogar Solido, El Rey Mago, La Senora en su Balcon , ,_Ventura ,

Allende, Andaise por las Rams ., Parada Empresa, and El Viaj e

are plays that have had appreciative audiences in Europe ,

where they were translated into German, as well as in Mexico .

Ms . Garro's short stories are collected in a volume calle d

La Semana de Colores . The Literacy Supplement of the London

Times has called her novel, Los Recuerdos de Porenir, " a

splendid success ." Critics have said of her : "For Elena .

Garro, there is no frontier between reality and fantasy ;

in any case, the latter is a second reality--perhaps mor e

intense--to which one may penetrate without passport o r

forewarning, thanks to the effectiveness of a literatur e

fired with passion, flavor and life ." Many people who

knew Elena have asserted that the frontier between realit y

and fantasy is also difficult for her to distinguish i n

rear life . (Biography Data. Form on Elena Garra de Paz a

. prepared by Charles Thomas.)'

Ms . Garro, for many years. , was an active worker i n

the Confederacion Ita.c tional Carraes i na (CNC), the agrarian
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arm of the Partido Reformista (PRI) . Because Ms . Garro

was a tireless propagandist and agitator on behalf o f

the poorer Mexican peasants, she was on close persona l
_x

terms with and enjoyed the respect of peasant leader s

from all over the country . (Ibid . )

Elena was considered a witty, urbane and opinionate d

woman with an unflagging sense of humor . Her forthrigh t

opinions and sharp wit tended on occasion to ruffle feathers

iit Mexico, but her important social, . literacy, and politica l

connections rendered her fairly immune from serious cunter-

attack until 1968 . Then, Ms . Garro was forced to flee th e

country with her daughter, Elenita and her sister, Deba

Guerrero de Galvan, in the midst of the student strikes .

The House Select Committee on Assassinations has been unabl e

to determine the exact reason Ms . Garro had for fleein g

Nexi ,p .

	

.

Before her disappearance from Mexico, Elena was well

0:
disposed toward the United States and had been friendl y

with Embassy officers . Her broad range of significant

oersonal friends, the views of many important to the
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American Embassy, made her a useful Embassy target . ( A

"useful Embassy target" is a person deemed importan t

enough because of acquaintgnces to merit frequen t

contact, either witting or unwitting, with America n

Embassy officials . )
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APPENDIX SIX: GLOSSARY OF TERMS USED IN REPORT .

Agent : A person who knowingly works for the CIA on a
contract or job basis .

Asset : A .general term for persons, not officers, used
by the CIA . For example, both agents and source s
are assets . An asset

	

anyone used in an
operation or project, whether or not ? is
aware that he is being used .

Case officer : See Operaitions officer .

Coverage : Surveillance .

Cryptonym : A series of letters used by the CIA to iden-
tify someone or something while protecting tha t
person or things true identity . All-the letters
in a cryptonym are capitalized . The first two.

	

letters are assigned by the . subject matter ..or
local to which the person or thing belongs . The
rest of the cryptonym is randomly assigned . See
LIMITED for example . The "LI" designates that
the project was located in Mexico . 2) The planet
on which Superman was born .

Chronological file : A folder in which material is stored
in chronological order. Usually used for produc-
tion or communications type material .

Electronic intercept base : House, apartment, or building
tha contains equipment used in intercepting and
tap p ing telephone conversations subject t o
electronic surveillance.

FOIA :

	

Freedom of Information Act .

LIEMPT`_' : CIA cryptonym for photographic project aimed at
the Soviet Embassy in Mexico City .

LIERODE : CIA cryptonym, pre-1964, for surveillance operation
aimed at the Cubans in Mexico City .

LILTRIC : CIA cryptonym assigned to cne of the three base s
which provided photographic surveillance of th e
Soviet Etsbassy in Mexico City . i r

.cu
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LIMERICK : CIA cryptonym meaning "Soviet " .

LIMITED : CIA cryptonym of one of three bases which provided
photographic surveillance of the Soviet Embass y
in Mexico

	

zM'-

LIONION :LIONION : CIA cryptonym for photographic surveillanc e
operations aimed at the Cuban diplomatic com-
pound in Mexico City after July, 1964 . '

Listening post : See electronic intercept base .

Logs :

	

A list of photographs taken and the times they
were taken prepared by agents in the photographi c
base houses .

Monitors :( Descry (6cc I~,2, J U3JS ~w ho worked in the elec -
tronic intercept base listening to conversation s
on telephone lines . subject to wiretaps and
summarizing those conversations they deemed
to be important .

Operations officer : CIA career employee ; term usually
used in connection with an employee with respon-
sibility for a particular operation or project .

Penetration agent : An agent who works inside a targe t
institution . For example, L; c rf- }rorked for
the CIA in the Cuban Embassy in Mexico City .

P file : Designation assigned to a personality file in the
CIA ' s Mexico City Station . A file for the
retention of information in written form arranged
according to individual's names .

Photographic base : Souse, apartment, or building used fo r
housing of photographic surveillance equipment and
the agents' who opera:e i t., t1l ways located near
the target .

	

; . . 1

2001_015
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Officer : CIA career employee .

Operation : A subpart of a project . Often used interchangably
with "project" .
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Pitched : Made an effort to recruit as an agent, asse t
or source .

Production : Materials or information generated by a n
operation or project .

P`ro'ject : A group or set of operations by the CIA aimed
at a specific person, institution or thing ,
with the aim of collecting information, influ-
encing behavior, etc .

Project files : A folder for the retention of information
generated by, or relating to a project . Gene-
rally broken down into four sub-files : Devel-
opment and plans, production ; support ; and
operations .

Psuedonym : False name assigned to CIA officers for us e
in communication channels .

Pulse camera : A camera with a shutter that is automat-
ically tripped by a triggering device activated
by changes .in light density .

Resuma : Daily summary of important conversations on
surveilled telephone lines prepared by monitor s
in the listening post .

Selected Out : Phrase used when a Foreign Service officer
is retired after having been in one grade for the
maximum period of time and is not considered
qualified for promotion to a higher grade .

Source : A person who either wittingly or unwittingly
provides information to the CIA .

Station : A CIA over-seas installation . It is the
Headquarters for operations in a aarticula r
country and is ussually located[ dcscc.bc s

to ca,~ior,

	

1the country
in which it is situated .

~ osiitted oy dsroori%n:

0

0
Subject file : Folder for the retention of infcrmation in

written form arranged by the subject matter o f
the info=mation ..c: atc'jned
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Target : A person, institution or thing at which a
project,' operation or pitch is aimed .

VLS-2 trigger device : A machine which automatically
triggers the shutter of a camera when it
senses a change in light density . .Used along
with a camera and a spotting scope in a "pulse

0
I

camera . "

s

0

2Ot 017
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APPENDIX SEVEN : LISTING OF CIA DOCUMENTS CITED .

Annual Fitness Report on Ann Goodpasture, 1/14/64 .

Article, with note in margin, in Oswald P file, by -
Robert S . Allen and Paul Scott, "CIA Withhel d
Vital Intelligence from Warren Commission, "
10/21/64 .

Blind Memorandum entitled "Delay in sending the first
cable about Oswald ."

,sls

0

0

Blind memorandum re : Lee Harvey Oswald/Silvia Tirad o
de Duran, Source : LI/4, 11/26/63 .

CIA Component Report on wiretap operations, "ZRSOL O
and ZRJOINT : Two Telephone Tap Operations," Pau l
Levister .

DIR 74830, 10/10/63 . (A "DIR" is a cable from Head -
. quarters to a field station . In this report th e

field station is always Mexico City . )

DIR 84886, 11/23/63 .

DIR 84888, 11/23/63 .

DIR 84916, 11/23/63 .

DIR 85371, 11/28/63 .

DIR 87770, 12/9/63, with attached note .

DIR 88680, 12/13/63 .

DIR 90466, 12/21/63 .

DIR 16823, 7/4/67 .

Draft of letter from Win Scott to John Barron, 11/25/70 .

Foul	 Foe, The , by Winston Scott writing as Ian Maxwell .

HMMA4.300, 3/12/56 . (An "4MMA" is a dispatch fro m
Mexico City to Headquarters . )

se?'

	

-x'

	

:--~te

	

4/8/60 .

	

, l am ;

	

,
HMMA 14793,
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HMMA 21845, 7/30/63 .

HMMA 22005, 8/23/63 .

HMMA 22135, 9/13/63 .

HMMA 22267, 10/8/63 .

HMMA 22307, 10/18/63 .

HMMA 22433, 11/7/63 .

HMMA 22452, 11/7/63 .

HMMA 22536, 11/9/63 .

UMMA 22726, 1/16/64 .

HMMA 23343, 4/30/64 _

HMMA 26006, 4/30/65 .

HMMA 26160, 5/21/65 .

HMMA 26414, 6/22/65 .

HMMA 31303, 2/7/67 .

HMMA 32243, 5/27/67 .

HMMA 32497, 7/11/67 .

HMMW 12725, 7/8/64 . (An 'HMMW" is a dispatch from CI A
Headquarters to Mexico City . )

HMMW 13645, 5/13165 .

HMMW 15557, 6114/67 .

HMMW 15488, 5/18/67 . (Mexico City Co py . )

Inspector General Report, 1977, Tab G-2 .

Log Film 143', 9/25;6a thro g
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entitled "LIMITED 17 July 63 (J110) to 9 Dec 196 3
(J163) from Archives-Job # 70 .209 Box 1 1, LIMITED
Production material .

Log Film 144, 10/1/63 through 10/3/63, in CIA fil e

enti'''ced "LIMITED 17 July 63 (J110) to 9 Dec 196 3
(J163) from Archives-Job # 70 .209 Box# 1, LIMITE D
Rroduction material .

LIONION Project •Renewal Request, 1/1/66 .

Memorandum entitled "Response to HSCA request of 25 July ,
1978," 8/20/78 .

Memorandum for the Record from W . David Slawson re : Tri p
to Mexico City, 4/22/64 .

'Memorandum from Chief DOP/PG to Chief of Operations/ODP ,
2/3/61 .

Memorandum from Chief of FI/OPS to Chief of Operations /
DDP, 1/8/60 .

Memorandum from Chief/WHO, to COS/Mexico City, 12/30/63 .

Memorandum from "JKS" re : Oscar Contreras, 7/10/67 .

Memorandum from Shepanek to Scott Breckinridge, 7/31/78 .

Memorandum from Winston Scott to the files re : Jun e
Cobb,41/25/6.4 .

Memorandum 'to Clark Anderson from Winston Scott, 11/27/63 ,
with seven attacbmtents .

Memorandum to DDP• from Cl ief/WHD, 1/21/64 .

Memorandum to the Legal Attache from the COS/Mexico City ,
7/5/67 .

Memorandum co tie Ambassador from Winston Scott, 10/16/63 ,
re "Lee Oswald Contact with the Soviet Embassy . "

200:L02)

0

.0

B -

9

0

4Mexico City nvestttton Chronology, Bulky # WX-7241 ,
Volume 1 '••.
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MEXI 6453, 10/8/63 . (Mexico copy . A "MEXI" is a cabl e
from Mexico City . )

MEXI 6453, 10/9/63 . (Headquarters copy . )

MEXI 6534, 10/15/63 .

MEXI 7014, 11/22/6.3 .

MEXI 7023, 11/23/63 .

MEXI 7024, 11/23/63 .

MEXI 7025, 11/23/63 .

MEXI 7029, 11/23/63 .

MEXI 7033, 11/23/63 .

MEXI 7054, 11/24/63 .

MEXI 7101, 11/27/63 .

MEXI 7105, 11/27/63 .

MEXI 7364, 12/12/63 .

MEXI 9332, 5/6/64 .

MEXI 9440, 6/19/64 .

MEXI 5621, 12/16L55 .

MEXI 5741, 12/29/65 .

MEXI 1950, 6/29/67 .

MEXI 1991, 7/5/67 .

Not_ from Ann Goodpasture to Mexico City Station Cuban
Section, 2/3/66 .

Note to :uis Echevarria, 1+/23/63 .

Notes made by A . Goodpasture for John Leader, I r

- aCjass~ic~c}ian :T,~ •.
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re : "Background on Mexico Station Support Asset s
(Coverage of Soviet and Cuban Embassies) ; "
2/10/77 .

Project Renewal Request, 1/11/65, attachment to HMMA 25141 .

Report on Oswald from John Scelso, C/WH/3 =-o Jame s
Angleton, C/CI, 12/24/63 .

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 1597 9
• 11/18/60 .

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 17999 ,
10/31/61 .

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 20054 ,
10/18/62 .

Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 22387 ,
10/25/63 .

Routing and Record Sheet for DIR 74830, 10/11/63 .

Routing and Record Sheet for MEXI 7028, 11/23/63 .

Routing and Record Sheet for MEXI 7033, 11/23/63 .

Teletype from th e ..CIA to the State Department, FBI an d
Navy, DIR 74678, 10/10/63 .

Transcript from Cuban Embassy, 9/27/63 .

Tr scripts from Russian Embassy, 9/27/63, 9/28/63 ,
10/1/63 and 10/3/63 .

Undated Draft of 1977 CIA Staff Report, Tab F, " Mexico
Station Coverage of Soviet and Cuban Embassies
(1963) . "

Write-up : Wallace B . Rowton meeting with LIRIMGl3, 5/26/67 .

Note : in addition to the above listed documents many Sum-
ma r ies of file reviews, depositions of .employees ,
interv i ews of employees, etc, are cited in the report .

2,11)22 Cassi; is on:

P

I
0

0
0

0,.


	Appendices
	1. HSCA Procedural Write-up: Cuba Trip 1
	2. HSCA Procedural Write-up: Mexico Trip
	3. HSCA Procedural Write-up: Mexico Trip 2
	4. HSCA Procedural Write-up: Cuba Trip 2
	5. Biography: Elena Garro De Paz
	6. Glossary of Terms Used in Report
	7. Listing of CIA Documents Cited




